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5841/2012. 

 

 

J e g y z ő k ö n y v 
 

 

Készült: Heves város Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. március 9-én (péntek) 8.00 

órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.  

 

Az ülés helye: Heves Városháza 204-es tanácskozó terme 

 

Jelen vannak: Deli Miklós, Kis Tamás, Kozma Tamás, Krusper Éva, Szedlák Szabolcs 

képviselők                       

                       Csáki Zsigmond polgármester 

Balázs Ferenc alpolgármester 

Dr. Nagy Sándor Pénzügyi Bizottság elnöke 

Török János Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság elnöke 

Vona László Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke  

Sárándi István Városfejlesztési Bizottság elnöke 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

Szabó Sándor címzetes főjegyző 

Fehérné Kovács Katalin aljegyző 

dr. Balázs Éva irodavezető 

Ecsegi Gábor csoportvezető 

Kozmáné Derda Edit pályázati referens 

dr. Zemlényiné Bíró Judit intézményi referens 

Hallai Ferenc humánpolitikai és szervezési ügyintéző 

Czók Zsolt HEVA Kft. ügyvezetője 

Rózsa Sándor HVNOI igazgatója 

Mengyi Norbert HVNOI gazdasági vezető  

Molnár Ferenc RNÖ elnöke 

Gyarmati Lászlóné HCK elnöke 

Szőllősiné Rab Sarolta tagintézmény vezető 

Nagyné Gulyás Katalin tagintézmény vezető 

Fehérné Holló Anikó tagintézmény vezető 

Baloghné Jenei Magdolna tagintézmény vezető 

Verebélyi Zoltán tagintézmény vezető 

              

               

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Köszöntötte a megjelenteket. A Képviselő-testület ülésén jelenlévő képviselők száma a jelenléti 

ív alapján 12 fő.  Az ülés határozatképes.  A mai napon nyílt ülés keretében 3 napirend kerül 

tárgyalásra. Kérte a képviselő-testületet, hogy 3. napirendi pontként vegyék fel Sürgősségi 

indítvány Heves Városi Nevelési- Oktatási Intézet Könyvtári Szolgáltatások Összehangolt 

Infrastruktúra fejlesztése pályázatáról szóló indítványt. 

 

 

 

 



102 

 

Napirend: 

 

 NAPIRENDI JAVASLAT BETERJESZTŐ 

1/ a 

 

Indítvány Heves Város Önkormányzata 2012. évi 

költségvetése és a költségvetési előirányzatokat érintő 

rendeletek elfogadása tárgyában (II. forduló) 

 

HATÁROZAT- EGYSZERŰ TÖBBSÉG 

RENDELET- MINŐSÍTETT TÖBBSÉG 

 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

1/b  

 

Könyvvizsgálói jelentés 

 

Battáné Pétervári 

Éva 

könyvvizsgáló 

2/  

 

Indítvány Dél-hevesi ivóvízminőség-javító 

Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodásának 

módosítása és önerő biztosítása tárgyában 

 

HATÁROZAT-MINŐSÍTETT TÖBBSÉG 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

3/  

 

Sürgősségi indítvány Heves Városi Nevelési- Oktatási 

Intézet Könyvtári Szolgáltatások Összehangolt 

Infrastruktúra fejlesztése pályázatáról 

 

HATÁROZAT-MINŐSÍTETT TÖBBSÉG 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a napirendek elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület 11 igen szavazattal – 1 fő nem vett részt a szavazásban - elfogadta a 

napirendi javaslatot.  

 

 

Napirendek tárgyalása 

 

 

1/a. napirendi pont tárgya: Indítvány Heves Város Önkormányzata 2012. évi költségvetése 

és a költségvetési előirányzatokat érintő rendeletek elfogadása tárgyában (II. forduló) 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Az ülést megelőzően kiosztásra került az indítvánnyal kapcsolatosan az 1. számú függelék és 

az 5. számú melléklet, amely anyagok a könyvvizsgáló által észlelt elírások kijavítását 
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tartalmazzák. A költségvetési rendelethez megküldésre került a könyvvizsgálói vélemény, a 

Pénzügyi Bizottság írásos véleménye és Sveiczer Sándor tanácsnok javaslatai. 

 

 

Vona László képviselő 8. 02-kor távozott az ülésről, az ülésen jelenlévő képviselők száma 11 

fő, 8.03-kor visszajött az ülésre, a jelenlévő képviselők száma 12 fő. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A város jelentős hiánnyal rendelkezik. Nem tudja, hogy az ülés alkalmával elfogadott 

költségvetés mennyi ideig fog élni. A költségvetés külső tényezőktől is függ. A városban 

jelenleg is válságkezelés folyik, a Pénzügyi Bizottság is meghatározta, hogy a városnak a 

költségvetési rendelete mellett válság költségvetéssel is rendelkeznie kell.  

Nem ért egyet a képviselők tiszteletdíjának 10 %-os csökkentésével, mely lépéssel 1 millió 

forintot takarítanának meg. Megkérdezte, hogy milyen módon fognak 417 millió forintot 

megtakarítani az alapfokú oktatás kapcsán. A képviselő-testület munkájára és összefogására 

a jelenlegi helyzetben nagy szükség van. Megköszönte a testületnek és a bizottságoknak a 

munkáját, elismerően szólt Kis Tamás képviselő sportcsarnokkal kapcsolatos munkájáról.  

Az informális ülésen elhangzott javaslata alapján március 19.-re készül egy testületi 

előterjesztés, amelyet a képviselő-testület megvitat a kötvény átütemezés mellett a március 21-

i rendkívüli ülés keretében. Amennyiben a bankkal való tárgyalások nem vezetnek eredményre 

a március 28-i testületi ülésig, akkor Kis Tamás képviselő javaslata lesz a mérvadó.  

Sveiczer Sándor tanácsnok több javaslatát megfontolandónak tartja, azonban nem ért egyet a 

hivatali konyhával kapcsolatos javaslatával. Három évre visszamenőleges kimutatást kért a 

hivatali konyha költségeiről, az adatok alapján megállapítható, hogy a hivatalnak a konyha 

kapcsán nem bevétele, hanem kiadása keletkezett.  

Kérte, hogy az AVE Heves Városfenntartó Kft esetében a 20 millió forintos osztalék előleget 

ne tervezzék be. Véleménye szerint olyan törvényi változások következtek be, mely alapján a 

szolgáltatás nem biztosított, előfordulhat, hogy a cég csődbe megy. A 64/2008. (III. 28.) 

Kormányrendelet értelmében a szolgáltatóknak be kell terjeszteni a valós költségvetéseiket az 

önkormányzat számára a hulladékgazdálkodás tekintetében, ehhez képest elfogadásra került 

egy törvény, mely értelmében 2011-es szinten kell, hogy a szolgáltatók megállapítsák a 2012-

es szolgáltatási díjaikat. Hevesen jelenleg érvényes ajánlat hulladékgazdálkodás tekintetében 

nincs, mivel kormányrendelet értelmében valós számokat kell beírni, a törvény értelmében 

pedig nem emelhetőek az árak.  

Problémásnak tartja az oktatás helyzetét is. Véleménye szerint az állam nem fog lenyelni 400 

millió forintos hiányt, intézmény bezárásra, átalakításra, pedagógus létszám leépítésre 

kerülhet sor, az oktatás állami kézbe kerülésekor.  

Elmondta, hogy a hivatali dolgozók plusz juttatásai kapcsán értelmezési problémák merültek 

fel. A hivatali dolgozók illetménykiegészítésének 10 %-os csökkentésével 10 millió forintot 

takaríthatunk meg. Vitatkozhatunk 10 millió forintról, de ez az összeg csekélynek számít, ha 

szembeállítjuk a 400 millió forintos oktatásból származó hiánnyal. Megjegyezte, hogy egyik 

indítványban sem találkozott azzal, hogy az intézményvezetők vagy a pedagógusok bérét 

csökkentsék.  

Elmondta, hogy a három folyamatban lévő európai uniós pályázat is együttműködést igényel a 

testülettel, a képviselőkkel. Dr. Nagy Sándor bizottsági elnököt a Rendelőintézet pályázatban 

való közreműködéssel bízták meg, Török János bizottsági elnököt a városközpont 

rehabilitációs pályázatának figyelemmel kísérésével. A pályázatok megvalósítása rugalmas 

munkavégzést és együttműködést igényel a köztisztviselők részéről is.   
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Sveiczer Sándor korábbi hozzászólásában megkérdezte, hogy a Pénzügyi Bizottság tagjainak 

a főkönyvi betekintést miért nem engedte a hivatal. Elmondta, hogy 2011 novemberében a 

Kormányhivatal állásfoglalását kérték, 2012. január hónapban az a válasz érkezett, hogy nem 

tudnak válaszolni a kérdésekre, nem foglaltak állást, felsőbb szintű szervhez fordultak. Érdemi 

válasz azóta sem érkezett az adatok megismerhetőségéről és kezeléséről.    

Sveiczer Sándor tanácsnok javaslatai közül hiányolta a bevételnövelő intézkedéseket, 

javaslatai csak költségcsökkentésről szólnak.  

Ha a Takarékbankkal az inkasszó levételéről nem sikerül megállapodni, illetve, ha az 

önkormányzatnak nem sikerül megállapodni a Volksbankkal a kötvény átütemezésről, akkor a 

jelenlegi költségvetés nem hajtható végre. 

Sveiczer Sándor javaslatai között található a polgármester költségtérítésének 10 %-os 

csökkentése, ennek a végrehajtását jogszabály nem teszi lehetővé.  

 

 

Kérdések 

 

Kis Tamás képviselő 

 

Megkérdezte, hogy amennyiben a költségvetési rendelet elfogadásra kerül, úgy a rendelet 4 §. 

3. pontja azonnal teljesül-e. Ez az adósságrendezési eljárás kötelező megindításáról szól. 

Tudomása szerint a stabilitási törvény értelmében az önkormányzat éves összes 

kötelezettségvállalása nem haladhatja meg a bevételek 50 %-át. Megkérdezte, Battáné 

Pétervári Éva könyvvizsgálótól, hogy a beterjesztett költségvetés a törvényi előírásoknak 

megfelel-e. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy Battáné Pétervári Éva könyvvizsgáló jelezte, hogy nem tud részt venni az 

ülésen elfoglaltságai miatt. dr. Balázs Éva irodavezető a tegnapi nap során egyeztetett a 

könyvvizsgálóval, így Kis Tamás képviselő kérdésre ő válaszol. 

 

 

dr. Balázs Éva irodavezető 

 

A költségvetés tervezésekor figyelembe kell venni a stabilitási törvényt, ugyanakkor a 

megújító hitel felvételére még nincs kialakult gyakorlat a jogszabályi változások miatt. A 

költségvetés elfogadását követően indítható hitelmegújításra vonatkozó engedélyezési eljárás. 

 

 

Kis Tamás képviselő 

 

Megismételte kérdését, mely szerint amennyiben a költségvetési rendelet elfogadásra kerül, 

úgy a rendelet 4 §. 3. pontja azonnal teljesül-e. 

 

Szabó Sándor jegyző  

 

A rendelet 4. §. 3. pontja nem adósságrendezésről szól. A hatályos önkormányzati rendelet 

tartalmazza, hogy bizonyos mértékű intézményi kint levőségek esetén a költségvetési szervnél 

önkormányzati biztost kell kijelölni.  
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Török János képviselő 

 

Pontosítást kívánt tenni, mely szerint az adósság és kint lévőség fogalmilag más. Jelen esetben 

adósságról beszélünk és nem kint lévőségről. 

 

 

Hozzászólások 

 

 

Sárándi István bizottsági elnök 

 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság és a Városfejlesztési Bizottság együttes ülésén megtárgyalta az 

indítványt.  

A Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító javaslatát, mely szerint a külsős bizottsági tagok 

illetménye ne csökkenjen olyan arányba, mint a képviselők illetménye, 4 igen szavazattal 

javasolja a képviselő-testületnek elfogadásra. 

 A Városfejlesztési Bizottság a Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító javaslatát megtárgyalta, 

mely szerint a külsős bizottsági tagok illetménye ne csökkenjen olyan arányba, mint a 

képviselők illetménye és 3 igen és 1 nem szavazat mellett javasolja a képviselő-testületnek 

elfogadásra. 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság a Városfejlesztési Bizottság módosító javaslatát, mely szerint a 

méltányossági ápolási díjat töröljék el megtárgyalta. A javaslatról a bizottság 2 igen, 1 nem 

szavazat és 1 tartózkodás mellett nem hozott érvényes döntést.  

A Városfejlesztési Bizottság a méltányossági ápolási díj megszüntetéséről szóló javaslatot 3 

igen és 1 nem szavazattal javasolja a képviselő-testületnek elfogadásra. 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság a költségvetés határozati javaslatát megtárgyalta és 3 igen és 1 

nem szavazat mellett elfogadásra javasolja.  

A Városfejlesztési Bizottság a költségvetés határozati javaslatát megtárgyalta és 3 igen és 1 

nem szavazat mellett elfogadásra javasolja. 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság a költségvetési rendelet tervezetet megtárgyalta és 3 igen és 1 

nem szavazattal elfogadásra javasolja.  

A Városfejlesztési Bizottság a költségvetési rendelet tervezetet megtárgyalta és 3 igen és 1 

nem szavazattal elfogadásra javasolja. 

A könyvvizsgálói jelentést mindkét bizottság egyhangúan tudomásul vette. 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság megtárgyalta az indítványt. A bizottság a 

költségvetési határozatot pontonként szavazta meg. A határozat 1. pontját 4 igen szavazattal 

és 1 tartózkodás mellett javasolja a testületnek elfogadásra. A határozati javaslat 2. pontját, 

amely Sportcsarnok 2012. évi kamat és hiteltörlesztési tárgyalásáról szól, 4 igen és 1 nem 

szavazattal támogatja. A bizottság 2 b. pontként határozta meg a Sportcsarnok felértékelését, 

melyet 5 igen szavazattal támogatott a bizottság. 2 c. pont: a Sportcsarnok jogi képviseletével 

dr. Márton György ügyvédet bízza meg, melyet 5 igen szavazattal támogatott a bizottság. Kis 

Tamás javaslata a határozati javaslat 2. d pontja lett, mely szerint: A kötvénycseréből 

származó bevételt csak a Sportcsarnokkal kapcsolatos hitelre fordíthatja, ezt a javaslatot a 

bizottság 5 igen szavazattal támogatta. 

A bizottság megtárgyalta a költségvetés 1. függelékét és 4 nem és 1 tartózkodás mellett nem 

támogatja.  
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A bizottság megtárgyalta a méltányossági ápolási díj eltörléséről szóló rendelettervezetet és 5 

nem szavazattal nem támogatja. 

A bizottság megtárgyalta a képviselők tiszteletdíjának csökkentéséről szóló rendelettervezetet 

és 4 igen 1 tartózkodás mellett elfogadásra javasolja. 

A bizottság a költségvetési rendelettervezetet 5 nem szavazattal nem támogatja.  

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök  

 

Állásfoglalásuk első része az esetleges csőd helyzetről és a válságköltségvetésről szól. 

Véleményük: „Csőd” esetén az OTP bank az éppen aktuális bankszámla egyenlegeinket 

lenullázza, beleértve az elkülönített számlán lévő pályázati pénzeket, és – ha van- a számlán 

lévő bérfizetést, szociális segélyeket finanszírozó összegeket is. A jelenleg meglévő fejlesztést 

finanszírozó összegek végleg elvesznek, pótlásuk rövidtávon aligha lehetséges. A Pénzügyi 

Bizottság úgy ítéli meg, hogy ellentétben az előterjesztés utolsó bekezdésében leírtakkal, 

feladat elhagyás vagy intézmény átszervezés, főleg pedig létszámleépítés nélkül a 

törvényeknek megfelelő válságköltségvetést készíteni nem tudunk. Adósságrendezési eljárás 

alatt lévő önkormányzatnál működési kiadás vagyonértékesítésből nem finanszírozható. 

Amennyiben pénzügyi biztost rendelnek ki, a pénzügyi biztos a hitelezők érdekeit fogja védeni, 

feladata az önkormányzat tartozásainak kielégítése lesz. Az adósságrendezési eljárás alatt 

álló önkormányzatok nem pályázhatnak kiegészítő támogatásra sem. Elmondta, hogy 2011. 

évben Heves Város Önkormányzata 170 millió forint kiegészítő állami támogatást kapott. 

A 2012-es költségvetési év minden intézkedését annak szem előtt tartásával kell megtenni, 

hogy a legfőbb cél az adósságrendezési eljárás elkerülése legyen. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Egyetért, hogy bevételnövelés kellene, a mai nap során kiosztott anyaga már tartalmaz 

bevételnövelő tételt is.  

Tisztában van azzal, hogy az alapfokú oktatás milyen terheket ró az önkormányzatra, 

ugyanakkor a kötelező feladatellátás finanszírozása nem csak normatívából, hanem más 

támogatásokból is finanszírozható. Vitatkozik azzal, hogy 400 millió forintot kellene az 

önkormányzatnak az alapfokú oktatásba fektetnie.  

Javaslatának 1. pontja arról szól, hogy a hivatali létszám ne változzon. Javaslata 2. pontjának 

tartalma a közbeszerzési sorban lévő összeg megbontása. Véleménye szerint a 

közbeszerzéseknél bevételi oldalon is kellene tervezni, hiszen a közbeszerzési dokumentációk 

árusíthatóak. A 3. pontban az AVE Hevesi Városfenntartó Kft osztalékfizetését lehetőségként 

írta le javaslatában. Heves Város értesítse a tulajdonos társakat, hogy 2012-ben 20 millió 

forintos osztalékkal szeretne számolni.  

Elmondta, hogy az ügyvezetőhöz kérdést intézet, mely szerint mennyi a Kft. piaci értéke, erre 

a mai napig nem kapott választ. Véleménye szerint figyelembe kellene venni a 45 %-os 

tulajdon rész eladását.  

Az 5. pontba költségcsökkentésre tett javaslatot, el tudja fogadni, hogy azt ne számszerűsítsék. 

Általános csökkentésre tesz javaslatot, melynek módszere kerüljön kidolgozásra.   

Javaslata 6. pontja az útkarbantartási sor csökkentéséről szól. Kérte, hogy az előirányzat 

csökkenjen 10,5 millió forinttal, azonban el tudja fogadni a Pénzügyi Bizottság javaslatát, 

mely szerint a 10,5 millió forinttal ne csökkenjen az Útkarbantartás sor, hanem a csökkenés 

helyett a 10,5 millió forintot járdafelújításra és útfelújításokra tervezzék be. 
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A Javaslata 7. pontjában kérte, hogy a városüzemeltetésnél 8 millió forint helyett 4 millió 

forint szerepeljen. 

Javaslata 8. pontja tartalmazza, hogy létszámkeretek esetén a megüresedő helyek zárolása 

történjen meg, a megüresedett hely feltöltéséhez képviselő-testületi hozzájárulás szükséges. 

Javaslata 9. pontját visszavonja, mivel véleménye szerint, ha nem valósul meg a 

polgármesteri költségtérítés és a köztisztviselők 10 %-os csökkentése, akkor erről a 

javaslatról fölösleges beszélni. 

Javaslata 10. pontja szerint a költségvetés tartalmazza a normatíva bevételi sorokat. Ez egy 

részletes táblázat, de ehhez szükséges lenne egy „Normatíva leosztási táblázatra” is. 

A Pénzügyi Bizottsággal egyetért abba, hogy takarékosságra van szükség. Javasolta a 12 havi 

bontásból eredő havi dologi kiadási összegek 10 %-os zárolását az év első 8 hónapjában. Az 

eredményt és az intézményi indoklásokat a 2012. szeptember 15-i képviselő-testületi ülésen 

értékelné a testület. 

Javaslata 12. pontja a költségvetés „kőbe véséséről” szól.  

Javaslata 13. pontja irányelv, szükségesnek tartja a ”soronkénti ellenőrzés lehetőségét”. 

Kérte Szabó Sándor jegyzőt, hogy a képviselők és a Pénzügyi Bizottság tagjainak előre 

egyeztetett időpontba, teljes körű betekintési lehetőséget biztosítson, ennek szabályzatát 

írásban közölje a testületi és bizottsági tagokkal. 

Javaslata 14. pontja a betervezett nagy összegű ingatlaneladásokhoz kapcsolódó 

vagyonrendelet felülvizsgálata és kiegészítése, különös tekintettel az eladások 

lebonyolításának pontos szabályozására. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy olyan mértékű konfliktus alakult ki hulladékgazdálkodás terén, hogy erről a 

kérdésről az AVE vezérigazgatójával szeretne egyeztetni. A cégnek 300 millió forint a kint 

levősége, 60 településen szolgáltat. Véleménye szerint azért nem válaszoltak az ügyvezetők 

Sveiczer Sándor tanácsnok kérdésére, mert nem tudják, hogy milyen irányvonalat vesznek a 

történések. El tudja-e fogadni Sveiczer Sándor tanácsnok, ha az egyeztetést követően, külön 

napirendként tárgyalnák meg az AVE Heves Városfenntartó Kft. helyzetét? 

Eddig is - a javaslat 9. pontjának megfelelően - a megüresedő álláshelyeket zárolták, illetve 

feltöltéséhez képviselő-testületi jóváhagyás volt szükséges. A takarékossági programot 

elfogadhatónak tartja. A javaslat 12. pontnál véleménye szerint aggályos, hogy az 

előirányzati sorok túllépése azonnali fegyelmi felelősségre vonás megindítását is jelentené. Az 

elvvel egyetért, de szerinte pontosítani kellene. A javaslata 13. és 14. pontja jelenleg is adott a 

képviselők részére. 

Az informális ülés alkalmával született az a megállapodás, hogy a vagyonrendelet alapján 

történjen meg a forgalomképes ingatlanok felülvizsgálata a bizottságok elnökeiből létrehozott 

ideiglenes bizottság által.  

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

A 3 és 4. pont esetében módosító javaslatot tett: Kezdődjenek tárgyalások az AVE Heves 

Városfenntartó Kft-vel az osztalékfizetés és a tulajdonrész eladására vonatkozóan. 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Javaslatában ne az AVE Heves Városfenntartó Kft. szerepeljen. A tárgyalásokat a 

vezérigazgatóval kellene lefolytatni. 
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Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Kezdődjenek tárgyalások a tulajdonostársakkal a cég jövőbeni stratégiájáról, az 

osztalékfizetésről és a tulajdonrész eladásáról. Kerüljön vissza e téma testület elé az 

egyeztetést követően. Visszavonja a javaslata 8. és 9. pontját. Javaslata 12. pontját 

módosította, mely szerint „Az elfogadott költségvetés számait szükséges lenne „kőbe vésni”, 

azaz az előirányzat sorainak Képviselő-testületi engedély nélküli túllépése nem engedélyezett. 

 

 

Szabó Sándor jegyző 

 

Felhívta a figyelmet, hogy Sveiczer Sándor tanácsnok javaslatának 12. pontja szerepel a 

rendelet tervezetben az előirányzatok módosítása címszó alatt. Kérte, hogy hozzanak 

összhangot a rendelet tervezet és a javaslata között. Sveiczer Sándor tanácsnok javaslatának 

11. pontjával kapcsolatosan megjegyezte, hogy az önkormányzat gazdálkodása eddig az 

átmeneti gazdálkodás szerint történt, vagyis az előző évnek megfelelően lehetett finanszírozni. 

Kérte javaslatát fogalmazza meg úgy, hogy az végrehajtható legyen és vegye figyelembe, hogy 

az első negyed év gazdálkodása az átmeneti gazdálkodásnak megfelelően valósult meg. 

Sveiczer Sándor javaslatának 1. pontja, úgy szól, hogy a Polgármesteri Hivatal 2012. évi 

létszáma változatlan marad, 48 fő Ktv. és 6 fő Mt. hatálya alá tartozó létszám. Elmondta, 

hogy az előző évben kilencfős létszámcsökkentést hajtott végre a testület, a csökkentést 2011. 

június hónapban hajtották végre és ezt követően 49 fő köztisztviselő és 5 fő munka 

törvénykönyv alá eső munkavállaló maradt a hivatalban. A hivatali létszámot a képviselő-

testület 29/2011. (XI. 4.) önkormányzati rendeletében jóváhagyta. Egyetért a létszám 

változatlanul hagyásával, kérte Sveiczer Sándor tanácsnokot, hogy a javaslatát módosítsa a 

jelenlegi létszámnak megfelelően. Amennyiben nem módosítja egy köztisztviselői állást meg 

kell szüntetni és egy munka törvénykönyv alá eső dolgozót pedig fel kell venni a hivatalba.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Összegezte az elhangzottakat, mely szerint Sveiczer Sándor határozati javaslata 1. pontjában 

nem változna az elv, csak a számokban történne módosítás. Megkérdezte, hogy Sveiczer 

Sándor elfogadhatónak tartja-e Szabó Sándor jegyző javaslatát. Elmondta, hogy a 

takarékosságot támogatják, csak figyelembe kellene venni, hogy az első negyed év az átmeneti 

gazdálkodás szerint valósult meg, javaslatának megfelelően a takarékoskodás áprilistól 

megvalósulhat a következő hat hónapra. Javaslatának 12. pontja hasonló a rendelet tervezet 

megfogalmazásával, megkérdezte, hogy elfogadhatónak tartja a rendelet tervezet szövegét. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Módosította javaslata 1. pontját, mely szerint nem számszerűsíti javaslatát, csak azt mondja ki 

a testület, hogy „a hivatal létszáma változatlan marad.” A 11. pontjához kiegészítést tett, 

mely szerint „A 10 %-os takarékossági program pontos kidolgozása történjen meg, és a 

következő rendes testületi ülésre kerüljön be.” Javaslatának 12. pontját visszavonta, mivel az 

beépült a rendelet tervezetbe.  
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dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság javaslata a költségvetéshez a következő:  

1. Az első fordulós költségvetéshez képest indokoltan nagymértékben csökkent 180 milliós 

vagyonértékesítés megvalósítására kizárólag akkor látunk lehetőséget, ha haladéktalanul 

hozzáfogunk az értékesítés megszervezéséhez/ az erre szánt vagyon kijelölése, felértékelés, 

meghirdetés, stb.  

Javasoljuk, hogy hivatali szakemberek önkormányzati képviselők részvételével 

vagyonértékesítő csoport létrehozását, akik az értékesítéssel kapcsolatos operatív feladatokat 

végzik, munkájukból képviselő-testületi ülésen havonta tájékoztatást adnak. A Pénzügyi 

Bizottság 5 igen szavazattal javasolja elfogadásra. 

2. A Pénzügyi Bizottság az értékesítésre kijelölt ingatlanok közé feltétlenül - de nem kizárólag 

- javasolja felvenni: a strandot, kempinget, piacot, valamennyi üresen álló önkormányzati 

lakást, az összes önkormányzati szántóföldet. A Pénzügyi Bizottság ezt a javaslatot 5 igen 

szavazattal támogatta. 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Jelezte, hogy a strand hasznosításáról, értékesítéséről már a képviselő-testület határozatot 

hozott. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy a szerdai napon a strandfürdőről is történt egyeztetetés. Kiküldték az anyagot 

Moszkvába az Orosz Kereskedelmi és Ipar Kamarán keresztül, illetve találtak egy 

közreműködő szervet is. A következő egyeztetésre március 13-án délelőtt kerül sor, ahol az 

Orosz Nagykövetség attaséja, a Volksbanknak a képviselője, illetve a közreműködő szerv vesz 

részt.  

 

 

Kis Tamás képviselő  

 

Képviselői munkájának elvégzésében nem a tiszteletdíj motiválja, a képviselők tiszteletdíjának 

csökkentését elfogadhatónak tartja.  

A polgármester által javasolt kötvénycserét támogatja. Elmondta, hogy 2010. évben történt 

egy elhibázott kötvénycsere, jelenleg azon fáradoznak, hogy ezt rendbe tegyék. 

Sportcsarnokkal kapcsolatos javaslatának tárgyalása azért tolódott el, mivel jelenleg időre 

van szükségük a tárgyalások miatt, hogy a kötvénycsere megvalósulhasson.  

A méltányossági ápolási díj eltörlésével kapcsolatosan megjegyezte, hogy a 2012. januári 

vagy a februári testületi ülésen a képviselő-testület döntött a méltányossági ápolási díj 

megmaradása mellett. Véleménye szerint rászorulók veszik igénybe a támogatást, kérte a 

képviselő-testületet, hogy támogassa a méltányossági ápolási díj megmaradását.  

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök   

 

Elmondta, hogy a képviselő-testületnek a strandfürdővel kapcsolatosan valóban volt 

korábban döntése, mely szerint a strandot vagy koncesszióba adja, vagy értékesíti. A Pénzügyi 
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Bizottság a strand értékesítésére tett javaslatot, oly módon, hogy alakuljon egy csoport, aki a 

strandot árulja.   

A Pénzügyi Bizottság javaslatának 3. pontja: Támogatjuk a banki tartozásaink kezelésére tett 

intézkedéseket: OTP folyószámlahitel prolongálását, majd más hitelintézettől származó 

hitelből a tartozás rendezését, a Volksbankos tartozás átütemezését, a Takarékbanki 

kötelezettségünk Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság által előterjesztettek szerinti 

rendezését. A Pénzügyi Bizottság javaslatuk 3. pontját 4 igen és 1 nem szavazat mellett 

támogatta. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A prolongációval kapcsolatos képviselő-testületi döntést követően az erről szóló levelet 

megküldték a banknak.  Az OTP vezetőjével telefonon is egyeztetett, úgy tájékoztatták, hogy a 

bank elfogadhatónak tartja kérésüket. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök   

 

Elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság javaslatának 4. pontját levette napirendről. Javaslata 5. 

pontja: Az első forduló kiadási előirányzatai között betervezésre került 275 millió Ft a szállói 

tartozások rendezésére. Aggályosnak tartjuk, hogy a jelen előterjesztés ilyen előirányzatot 

nem tartalmaz, tehát a szállói tartozás-állomány csökkentésére nincs forrás biztosítva. Annál 

is inkább kockázatos ez, mert a bevételi előirányzatok jelentős része – jó esetben- a második 

félévben teljesülhet, a szállítók viszont folyamatosan teljesítenek. A Pénzügyi Bizottság ezt 

egyhangúan támogatta. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A Pénzügyi Bizottság javaslatának 5. és 6. pontja összefügg. Javaslatuk 5. pontjában 

véleményt mondanak, 6. pontban pedig javaslatot tesznek a csökkentésre. Véleménye szerint 

nem érdekeltek abban a vállalkozók, hogy adósságrendezési eljárást indítsanak az 

önkormányzat ellen, mivel lehetséges, hogy ha ezt az utat választják, akkor soha sem fog 

hozzájutni a pénzükhöz.  

 

 

dr. Balázs Éva irodavezető 

 

Bárki indíthat adósságrendezési eljárást, aki megfelel a jogszabályi feltételeknek, minden 

szállítóval külön foglalkozik a hivatal és tájékoztatást ad számukra. Gyakorta átütemezik a 

fizetések időpontját, ezt vagy szóbeli megállapodásban, vagy szerződésben rögzítik.  

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök   

 

A Pénzügyi Bizottság javaslatának 6. pontja a költségcsökkentő intézkedések mielőbbi 

megtételéről szól. A Pénzügyi Bizottság költségcsökkentő intézkedésként említi a dologi 

kiadások 10 %-os csökkentését.  
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Csáki Zsigmond polgármester 

 

Megjegyezte, hogy a Pénzügyi Bizottság módosító javaslatának 7. pontjában konkrét összeg 

szerepel. Sveiczer Sándor tanácsnok javaslata is hasonló volt a Pénzügyi Bizottság 

javaslatához. Szabó Sándor jegyző már Sveiczer Sándor javaslatának elhangzását követően 

jelezte, hogy a 10 %-os csökkentéssel egyetért, de az első negyed év már eltelt, amely az 

átmeneti gazdálkodás szellemében valósult meg. Javasolta, hogy ne határozzanak meg a 

javaslatban konkrét összeget, csak a 10 %-os csökkentés szerepeljen. A harmadik negyedév 

végén pedig ismertetnék, hogy mennyi volt a megtakarítás pontos összege. 

 

 

Krusper Éva képviselő 

 

A méltányossági ápolási díj megtartását támogatja.  

Beszélgetést folytatott villanyszerelőkkel, akik költségcsökkentő intézkedéseket javasoltak 

számára. Javasolta, hogy a villanyszerelők által javasolt költségcsökkentési irányvonalakat 

alkalmazza a hivatal. Tudomása szerint Boconádon a költségcsökkentő intézkedések 

bevezetése komoly eredményekkel járt. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Általános csökkentés elfogadható-e? Elmondta, hogy egyeztetéseket már folytatott arról, hogy 

térjenek át ledes világításra. Örülne, ha a villanyszerelők megosztanák ötleteiket Domján 

Róbert csoportvezetővel. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság javaslatának 8. pontja: Az előterjesztett költségvetési rendelet 3. §. (12) 

bekezdést követő szöveg alábbi mondatát javasoljuk elhagyni: „A Képviselő-testület a 

közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCI. törvény 234. §. (3)-(4) bekezdése alapján a 

köztisztviselők illetménykiegészítését felsőfokú végzettségű köztisztviselők esetében 30 %-ban, 

középfokú végzettségű köztisztviselők esetében 10 %-ban állapítja meg.” Véleményük szerint, 

ha a korábban megállapított köztisztviselői illetménykiegészítést nem lehet megvonni, akkor 

fölösleges ismételten megállapítani. 

 

 

Szabó Sándor jegyző 

 

A hivatal a hatályos jogszabályok miatt szükségesnek tartja az idézet szöveg rendeletbe 

történő beépülését.  

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság javaslatát az indokolta, hogy az idézett mondat hatása éves szinten 36 

millió forint. Ha egy bruttó 120.000 forint havi fizetésű önkormányzati dolgozót nézünk, akkor 

pótlékokkal együtt éves szinten az önkormányzatnak 2 millió forintba kerül. A 2 millió forint 
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tizennyolc ember bérét teszi ki. Lehet, hogy olyan helyzet áll elő, mely szerint, vagy tizennyolc 

ember bérét fizetik ki, vagy a pótlékokat. A Pénzügyi Bizottság javaslata többségi szavazatot 

kapott. 

 

 

Fehérné Kovács Katalin aljegyző 

 

A közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény 234. §. (3) bekezdése szerint: A helyi 

önkormányzat rendeletben valamennyi felsőfokú végzettségű köztisztviselőnek tárgyévre 

illetménykiegészítést állapíthat meg, ennek mértéke legfeljebb 40 %.  

A közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény 234. §. (4) bekezdése szerint: A középfokú 

végzettségű tisztviselőknek megállapítható illetménykiegészítés maximális mértéke 20 %.  

2012. február 20-án elfogadta az országgyűlés a 2012. évi V. törvényt, melynek 7. §. (7) 

bekezdése szerint: Az e törvény hatályba lépését megelőzően a helyi önkormányzat által 

megállapított illetménykiegészítés mértéke 2012. évben nem csökkenthető.  

A Képviselő-testület a felsőfokú végzettségű köztisztviselők részére megállapított 30 %-t, a 

középfokú végzettségű köztisztviselők részére 10 %-t, ez a mérték 2012. évben nem 

csökkenthető. A jogszabály értelmében azonban minden évben rendelkezni kell a 

köztisztviselői illetménykiegészítés mértékéről. 

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Megkérdezte, hogy 2013. évben csökkenthető-e a köztisztviselők bére? 

 

 

Szabó Sándor jegyző 

 

A köztisztviselők illetménykiegészítése a jelenleg hatályos törvények alapján legközelebb 

2013. évben csökkenthető. Azonban a köztisztviselőnek a Közszolgálati tisztviselőkről szóló 

törvény hatálybalépésekor érvényes illetménye nem csökkenthető oly módon, hogy ha a helyi 

önkormányzat csökkenti vagy megszünteti az illetménykiegészítést, annak a jogviszonynak a 

fennállásáig, amelyben a köztisztviselő számára az illetménykiegészítést megállapították. 

A köztisztviselő jövedelem csökkentésére akkor kerülhet sor, ha jogviszonya megváltozik, vagy 

új munkatársként kerül felvételre. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Megkérdezte, hogy jól értelmezi-e, hogy azoknak a személyeknek a bérezése és jogállása is 

változhat, akik jelenleg a hevesi Polgármesteri Hivatalban végeznek tevékenységet, de a 

Járási Hivatal felállításával áthelyezésre kerülnek, példaként említette a gyámhivatalt és 

építésügyi hatóságot, okmányirodát. 

 

 

Szabó Sándor jegyző 

 

Nincs rá még kihirdetett jogszabály, sok tényező még ismeretlen. Véleménye szerint a Járási 

Hivatalhoz helyezéssel változhat a köztisztviselő jogviszonya. 
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dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság javaslatának 9. pontja: A HEVA Kft az intézményeink karbantartásához 

megfelelő szakemberekkel rendelkezik /saját és közhasznú munkások/. Az ügyvezetők 

véleménye szerint gyakran azért kell a szakmunkásait az intézmények környezetének 

takarításával foglalkoztatnia, mert a karbantartások végzéséhez finanszírozási okok miatt nem 

tud anyagot biztosítani. A Hevesi József Iskola vizesblokkjának részbeni felújítása bizonyítja, 

hogy a szakemberei a szükséges karbantartási munkákat megfelelően végzik. Sürgető feladat 

lenne a körzeti iskola kazánháza felújításának befejezése, a kollégium elektromos 

rendszerének felújítása, a nyílászárók rendbetétele, az Arany János úti óvoda szennyvíz 

elvezetésének megoldása. Javasoljuk az ez évi karbantartási munkák elvégzésére – az 

ügyvezető által már benyújtott, részletes, tételenkénti indoklás alapján - a HEVA Kft dologi 

kiadásaiban további 10 millió forint előirányzat biztosítását. 

A Pénzügyi Bizottság javaslatának 10. pontja: A zeneiskola átköltöztetését le kell venni a 

napirendről, amiatt, hogy a szakemberek /tagintézmény vezetők/ véleménye szerint a körzeti 

iskolában erre nincs hely. 

A Pénzügyi Bizottság egyhangúan támogatja az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság által a 

költségvetési rendelethez 2012. március 7-én beterjesztett határozati javaslat valamennyi 

pontját. 

 

 
 

Csáki Zsigmond polgármester 
 

Összegezte az elhangzott javaslatokat. A testületnek szavaznia kell Kis Tamás képviselő 

módosító javaslatairól, Sveiczer Sándor tanácsnok javaslatairól, valamint a Pénzügyi 

Bizottság által javasoltakról.  

Megkérdezte, hogy a testület kéri-e, hogy a Pénzügyi Bizottság javaslatának 8. pontját külön 

tegye fel szavazásra. Véleménye szerint jogilag indokolt lett volna a Pénzügyi Bizottság 

javaslatának 8. pontjáról külön szavazni, tartózkodni fog a szavazás során emiatt. 

A módosításokról történt szavazás után a határozati javaslatot egyben, az elfogadott 

módosításokkal együtt is felteszi szavazásra. Végül pedig a rendelet tervezetről szavaztat.  

 

 

Szabó Sándor jegyző 

 

A költségvetési előterjesztéssel három rendelettervezet lett beterjesztve, maga a költségvetési 

rendelet, a méltányossági ápolási díj eltörléséről szóló rendelet tervezet és a képviselői 

tiszteletdíj csökkentéséről szóló rendelet tervezet. A rendetekről is kell szavazni, amennyiben 

nem kerülnek visszavonásra. A képviselői tiszteletdíj csökkentésről szóló rendelet kapcsán a 

Jogi és Ügyrendi Bizottság módosító javaslatát is fel kell tenni szavazásra.  

 

 

Vona László bizottsági elnök 

 

A Sveiczer Sándor tanácsnok által elmondottakból úgy értette, hogy visszavonta a képviselők 

tiszteletdíjának csökkentésére tett javaslatát. Ebből következően a bizottság módosító 

javaslata is okafogyottá vált. 
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Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

A képviselői tiszteletdíj csökkentést a köztisztviselők illetménykiegészítésének csökkentésével 

együtt javasolta. Mivel az illetménykiegészítés csökkentésére nincs lehetőség, így a tiszteletdíj 

csökkentésére vonatkozó javaslatát sem tartja fenn. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy Kis Tamás képviselő módosító javaslata alapján a 18 millió forint az 

ingatlaneladásnál fel lett tüntetve, illetve a létszám táblázatban a HVMKI-nál a 18 fő is 

szerepel.  

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait szavazzanak Kis Tamás képviselő módosító javaslatairól, 

mely szerint a Képviselő-testület kezdeményezi a Sport- és Rendezvénycsarnok felértékelését, 

a sportcsarnokkal kapcsolatos ügyek jogi képviseletével megbízza dr. Márton György 

ügyvédet és a kötvénycseréből származó bevételeket csak a sportcsarnokkal kapcsolatos, a 

Takarékbanknál fennálló tartozásra lehet felhasználni. 

 

A Képviselő-testület a javaslatokat 12 igen szavazattal, egyhangúan elfogadta. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak Sveiczer Sándor alábbi módosító 

javaslatairól: 

 

- A Polgármesteri Hivatal 2012. évi létszáma az előző évi alapján változatlan marad.  

- A közbeszerzési soron található összeg külön soron tartalmazza a büntetésre fizetendő 

összeget.  A közbeszerzéseknél bevételt is kell tervezni, pl. a pályázati dokumentációkért a 

pályázók által befizetett összeget.  

- Tárgyalásokat kell kezdeményezni a tulajdonostársakkal az AVE Hevesi Városfenntartó Kft-

nél jelentősebb osztalékfizetési igényről, illetve az AVE Hevesi Városfenntartó Kft. esetében 

Heves város Önkormányzat 44,96% tulajdonrészének eladását illetően. 

- A közvilágításra tervezett összeg maximális csökkentése szükséges, ebből következően a 

szolgáltatási csomag csökkentése, a 20-40 perccel korábbi lekapcsolás, illetve az esti 15 

perccel későbbi felkapcsolás.  

- Az útkarbantartásra tervezett összegen belül járdafelújításra és útfelújításokra 10500 eFt 

tervezése. A síkosság mentesítésre szóló szerződés azonnali felmondása. 2012 augusztusára új 

szemléletű, környezetbarát, és nagyon takarékos pályázati kiírás elkészítése és meghirdetése.    

- A Városüzemeltetési soron 4 000e Ft kiadási előirányzat tervezése.  

- Az önkormányzat által igénybe vehető normatívák felhasználásáról intézményenkénti, 

feladatonkénti kimutatás készítése.   

- A dologi kiadásokra általánosan 10 %-os takarékossági program bevezetése. Erre 

vonatkozó megoldási javaslat kidolgozása és a március 28-i testületi ülésre történő 

beterjesztése. 

- Biztosítani kell a költségvetés végrehajtásának soronkénti szoros ellenőrzési lehetőségét a 

képviselők részére. Ennek érdekében a Pénzügyi Bizottság tagjainak, előre egyeztetett 

időpontban, teljes körű betekintési lehetőség biztosítása, az erre vonatkozó szabályozás 

képviselők és bizottsági tagok részére történő megküldése. 



115 

 

- A betervezett nagy összegű ingatlaneladások miatt szükséges az önkormányzat 

vagyonrendeletének felülvizsgálata és kiegészítése, különös tekintettel az eladások 

lebonyolításának pontos szabályozására. 

 

 

A Képviselő-testület 11 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett a módosító javaslatokat 

elfogadta.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait szavazzanak a Pénzügyi Bizottság alábbi módosító 

javaslatairól: 

 

- A költségvetésben tervezett vagyonértékesítési terv magvalósítása érdekében haladéktalanul 

hozzá kell kezdeni az étékesítés megszervezéséhez /az erre szánt vagyon kijelölése, 

felértékelés, meghirdetés, stb/. Az értékesítéssel kapcsolatos operatív feladatokra 

önkormányzati képviselők részvételével vagyonértékesítő csoportot kell létrehozni. A csoport 

képviselő-testületi ülésen havonta tájékoztatást ad munkájáról. 

- Az értékesítésre kijelölt ingatlanok közé javasolt felvenni: a standot, kempinget, piacot, 

valamennyi üresen álló önkormányzati lakást, az összes önkormányzati szántóföldet.  

- Támogatjuk a banki tartozásaink kezelésére tervezett intézkedéseket: OTP folyószámlahitel 

prolongálását, majd más hitelintézettől származó hitelből a tartozás rendezését, a 

Volksbankos tartozás átütemezését, a kötvénycseréből származó bevételek csak a 

sportcsarnokkal kapcsolatos, a Takarékbanknál fennálló tartozásra történő felhasználását. 

- Az önkormányzat tartozás állományának csökkentésére a kiadási előirányzatok között 

költségcsökkentő intézkedéseket kell tervezni. 

- Az önkormányzat teljes évi dologi kiadásainak 10 %-os csökkentése érdekében a konkrét, 

feladatonkénti előirányzat-módosítást a szakiroda és a gazdálkodó egységek vezetői 

egyeztessék 

- A költségvetési rendelet-tervezetből a köztisztviselők illetménykiegészítésére vonatkozó 

rendelkezést -  3. §. (3) bekezdés – el kell hagyni. 

- A HEVA Kft részére a körzeti iskola kazánháza felújításának befejezése, a kollégium 

elektromos rendszerének felújítása, a nyílászárók rendbetétele, az Arany János úti óvoda 

szennyvíz elvezetésének megoldása érdekében a karbantartási munkákra a dologi kiadásaiban 

további 10 millió Ft előirányzat biztosítása. 

- A zeneiskola átköltöztetését le kell venni a napirendről.  

 

A Képviselő-testület 12 igen szavazattal a javaslatokat elfogadta. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy az elfogadott módosításokkal együtt szavazzanak a 

határozati javaslatról. 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 9 igen, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodás 

mellett az alábbi határozatot hozta: 
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32/2012. (III. 9.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 

önkormányzat 2012. évi költségvetési rendelete 

megalkotásával egyidejűleg az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Pályázatot kell benyújtani a Magyarország 2012. évi 

központi költségvetéséről szóló 2011. évi CLXXXVIII. 

törvény 6. számú mellékletének megfelelően a helyi 

önkormányzatok kiegészítő támogatására. 

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. április 30. szeptember 10. november 5. 

 

2. a) A Sportcsarnok 2012. évre esedékes kamat- és hitel 

törlesztéséhez kapcsolódóan tárgyalásokat szükséges 

kezdeményezni arra vonatkozóan, hogy a kifizetés a 

Magyar Takarékszövetkezeti Banknál fedezetként 

elhelyezett értékpapírokból vagy azok cseréjéből elérhető 

árfolyamnyereségből legyen teljesíthető. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. március 31. 

 

b) Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

kezdeményezi a Heves Városi Sport- és 

Rendezvénycsarnok felértékelését.  

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. március 31. 

 

c) Heves Város Önkormányzat Képviselő-testület megbízza 

dr. Márton György (3300 Eger, Tizeshonvéd u. 12. II.10.) 

ügyvédet a sportcsarnokkal kapcsolatos ügyek jogi 

képviseletével. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. március 12. 

 

d) A Képviselő-testület a kötvénycseréből származó 

bevételeket csak a sportcsarnokkal kapcsolatos, a 

Takarékbanknál fennálló tartozásra engedélyezi 

felhasználni. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. április 30. 

 

3. A Heves Város Önkormányzata Képviselő-testülete az 

önkormányzat saját bevételeinek, illetve az adósságot 

keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a 

költségvetési évet követő három évre várható összegét 1. 

függelék szerint hagyja jóvá. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. március 12. 
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4. A Polgármesteri Hivatal 2012. évi létszáma az előző 

évihez viszonyítva változatlan marad.  

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 12. és folyamatos 2012. december 

31. 

 

5. Tárgyalásokat kell kezdeményezni a 

tulajdonostársakkal az AVE Hevesi Városfenntartó Kft-

nél jelentősebb osztalékfizetési igényről, illetve az AVE 

Hevesi Városfenntartó Kft. esetében Heves város 

Önkormányzatának 44,96 % tulajdonrészének eladását 

illetően. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. március 12. 

 

6. A közvilágításra tervezett összeg maximális csökkentése 

szükséges, ebből következően a szolgáltatási csomag 

csökkentése, a 20-40 perccel korábbi lekapcsolás, illetve az 

esti 15 perccel későbbi felkapcsolás.  

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. március 12. 

 

7. Az útkarbantartásra tervezett összegen belül 

járdafelújításra és útfelújításokra 10500 eFt tervezése. A 

síkosság mentesítésre szóló szerződés azonnali 

felmondása. 2012 augusztusára új szemléletű, 

környezetbarát, és nagyon takarékos pályázati kiírás 

elkészítése és meghirdetése.    

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: szerződés felmondása 2012. március 20. 

                  pályázat kiírása 2012. augusztus 15. 

 

8. A Városüzemeltetési soron 4 000e Ft kiadási előirányzat 

tervezése.  

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 12. 

 

9. Az önkormányzat által igénybe vehető normatívák 

felhasználásáról intézményenkénti, feladatonkénti 

kimutatás készítése.   

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 12. 

 

10. A dologi kiadásokra általánosan 10 %-os 

takarékossági program bevezetése. Erre vonatkozó 

megoldási javaslat kidolgozása és a március 28-i testületi 

ülésre történő beterjesztése. 

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 28. 
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11. Biztosítani kell a költségvetés végrehajtásának 

soronkénti szoros ellenőrzési lehetőségét a képviselők 

részére. Ennek érdekében a Pénzügyi Bizottság tagjainak, 

előre egyeztetett időpontban, teljes körű betekintési 

lehetőség biztosítása, az erre vonatkozó szabályozás 

képviselők és bizottsági tagok részére történő megküldése. 

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: szabályozás megküldése 2012. március 31. 

                  ellenőrzés – folyamatos 2012. december 31. 

 

12. A betervezett nagy összegű ingatlaneladások miatt 

szükséges az önkormányzat vagyonrendeletének 

felülvizsgálata és kiegészítése, különös tekintettel az 

eladások lebonyolításának pontos szabályozására. 

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 28. 

 

13. A költségvetésben tervezett vagyonértékesítési terv 

magvalósítása érdekében haladéktalanul hozzá kell 

kezdeni az értékesítés megszervezéséhez /az erre szánt 

vagyon kijelölése, felértékelés, meghirdetés, stb/. Az 

értékesítéssel kapcsolatos operatív feladatokra 

önkormányzati képviselők részvételével vagyonértékesítő 

csoportot kell létrehozni. A csoport képviselő-testületi 

ülésen, havonta adjon tájékoztatást munkájáról. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: csoport létrehozása 2012. március 28. 

 

14. Az értékesítésre kijelölt ingatlanok közé fel kell venni a 

standot, kempinget, piacot, valamennyi üresen álló 

önkormányzati lakást, az összes önkormányzati 

szántóföldet.  

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. március 31. 

 

15. A Képviselő-testület támogatja a banki tartozások 

kezelésére tervezett intézkedéseket: OTP folyószámlahitel 

prolongálását, majd más hitelintézettől származó hitelből a 

tartozás rendezését, a Volksbankos tartozás átütemezését, 

a kötvénycseréből származó bevételeknek csak a 

sportcsarnokkal kapcsolatos, a Takarékbanknál fennálló 

tartozásra történő felhasználását. 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. április 30. 

 

16. Az önkormányzat tartozás állományának 

csökkentésére a kiadási előirányzatok között 

költségcsökkentő intézkedéseket kell tervezni. 

Az önkormányzat teljes évi dologi kiadásainak 10 %-os 

csökkentése érdekében a konkrét, feladatonkénti 
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előirányzat-módosítást a szakiroda és a gazdálkodó 

egységek vezetői egyeztessék. 

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 28. 

 

17. A költségvetési rendelet-tervezetből a köztisztviselők 

illetménykiegészítésének megállapítására vonatkozó 

rendelkezést -  3. §. (3) bekezdés – el kell hagyni. 

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: azonnal 

 

18. A HEVA Kft részére a körzeti iskola kazánháza 

felújításának befejezése, a kollégium elektromos 

rendszerének felújítása, a nyílászárók rendbetétele, az 

Arany János úti óvoda szennyvíz elvezetésének megoldása 

érdekében a karbantartási munkákra a dologi kiadáshoz 

további 10 millió Ft előirányzat biztosítása. 

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 12. 

 

19. A Képviselő-testület nem támogatja a zeneiskola más 

épületben történő átköltöztetését.   

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 12. 

 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a költségvetéssel együtt beterjesztett 

szociális és gyermekvédelmi támogatások és ellátások helyi szabályozásáról szóló 6/2010. 

(III. 5.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen és 5 nem szavazattal az alábbi 

rendeletet alkotta: 

 

6/2012. (III. 14.) önkormányzati rendelet 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete a szociális 

és gyermekvédelmi támogatások és ellátások helyi 

szabályozásáról szóló 6/2010. (III. 5.) önkormányzati 

rendelet módosításáról a mellékelt rendeletet alkotta. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testületet, hogy szavazzon a már elfogadott módosításokkal együtt az 

önkormányzat 2012. évi költségvetési rendelet-tervezetéről.  
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Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 8 igen szavazattal, 4 nem szavazat ellenében 

a következő rendeletet alkotta: 

 

7/2012. (III. 14.) önkormányzati rendelet 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 

önkormányzat 2012. évi költségvetéséről a mellékelt 

rendeletet alkotta.  

 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

10.00-kor szünetet rendelet el. Az ülés 10.15 perckor folytatódott.  

 

Török János bizottsági elnök 10.00-kor elhagyta az ülést. A jelenlévő képviselők száma 11 fő. 

 

 

Szedlák Szabolcs képviselő 

 

Kérte, hogy térjenek vissza az ápolási díj eltörléséről szóló javaslat tárgyalására, mivel 

véletlenül rossz gombot nyomott meg. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a képviselő-testületet, hogy szavazzon Szedlák Szabolcs képviselő javaslatáról, mely 

szerint térjenek vissza az ápolási díj eltörléséről szóló javaslat vitájára. 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 6 igen és 2 nem szavazattal, 3 tartózkodás 

mellett, 1 fő nem vett részt a szavazásban a javaslatot nem szavazta meg.  

 

Elmondta, hogy Török János képviselő nem jelentkezett ki, miután elhagyta a termet, így a 

gép azt jelzi, hogy 12 fő szavazásra jogosult tartózkodik a teremben. 

Javasolta, hogy ameddig utána néznek a Képviselő-testület SZMSZ-ben, hogy lehetséges-e a 

vitára a visszatérés, addig folytassák a napirendi pontok tárgyalását. 

 

 

2./ napirendi pont tárgya: Indítvány Dél-hevesi ivóvízminőség-javító Önkormányzati 

Társulás Társulási Megállapodásának módosítása és önerő biztosítása tárgyában 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester  

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elfogadásra került az önkormányzati társulás pályázatának II. üteme. Korábban született már 

önkormányzati határozat arról, hogy az önkormányzat önerő pályázatot nyújt be. A 

pályázathoz az önerő 100 %-ban támogatható. A módosításra azért kerül sor, mert a 

Belügyminisztérium jelezte, hogy a finanszírozás változása miatt képviselő-testületi döntésre 
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van szükség. Megjegyezte, hogy a határozatot Pély és Kömlő képviselő-testületének is el kell 

fogadnia. 

 

 

Hozzászólások 

 

Sárándi István bizottsági elnök 

 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az indítványt és 4 igen szavazattal elfogadásra 

javasolja a határozati javaslatot. 

A Városfejlesztési Bizottság megtárgyalta az indítványt és 4 igen szavazattal elfogadásra 

javasolja a testületnek. 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az indítványt és egyhangúan elfogadásra javasolja a 

határozati javaslatot. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a határozati javaslatról.  
 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 11 igen szavazattal – egyhangúan - a 

következő határozatot hozta: 
 

33/2012. (III. 9.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

megtárgyalta és a következő határozatot hozta a Dél-hevesi 

ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás Társulási 

Megállapodásának módosítása és önerő biztosítása 

tárgyában: 

1. Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

elfogadja a pályázaton való részvételt az alábbi 

módosított költségekkel:  

A 2. fordulós beruházás összköltsége 901.419.900 Ft. 

Az igényelt támogatás összege 805.025.959 Ft, Heves 

Város önrésze pedig 63.594.438 Ft. 

2. A pályázat I. ütemének pénzügyi ütemezését jelen 

határozat 1. számú mellékletét képező táblázat 

taglalja. 

3. Heves Város Önkormányzat Képviselőtestülete 

elfogadja a KEOP 1.3.0 Ivóvízminőség-javító 

programban való részvételhez létrehozott Dél-Hevesi 

Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás 

Társulási Megállapodás – határozat melléklete 

szerinti - 2. számú módosítását és felhatalmazza 
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Csáki Zsigmond polgármestert a módosítás 

aláírására. 

 

Felelős: Csáki Zsigmond Polgármester 

Határidő: 2012. március 9. 

 

 

 

3./ napirendi pont tárgya: Sürgősségi indítvány Heves Városi Nevelési- Oktatási Intézet 

Könyvtári Szolgáltatások Összehangolt Infrastruktúra fejlesztése pályázatáról  

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy a pályázat 100 %-os finanszírozású. Képviselő-testület jóváhagyás szükséges 

a pályázat benyújtásához. 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a határozati javaslatról.  
 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 11 igen szavazattal – egyhangúan - a 

következő határozatot hozta: 
 

 

34/2012. (III. 9.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete Heves 

Városi Nevelési - Oktatási Intézet iskolai könyvtárai 

fejlesztésére kiírt pályázat tájékoztatásáról szóló indítványt 

megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta: 

A Képviselő-testület a Könyvtári szolgáltatások összehangolt 

infrastruktúra-fejlesztése – „Tudásdepó Expressz” 

támogatására (TIOP – 1.2.3/11/1) c. pályázatot benyújtja. 

 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. március 12. 

 

 

Szabó Sándor jegyző 

 

A jelenleg hatályos Szervezeti és Működési Szabályzat 36 §. (11) bekezdés szerint: A 

megtárgyalt és lezárt napirendi pontra visszatérni, csak különösen indokolt esetben, 

minősített többséggel, vita nélkül, nyílt szavazással hozott döntés alapján. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A Képviselő-testület SZMSZ-ének rendelkezése szerint nem lehet visszatérni a méltányossági 

ápolási díj eltörlésének tárgyalására, mivel a javaslat nem kapta meg a minősített többséget. 
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Egyéb indítvány, hozzászólás nem lévén Csáki Zsigmond polgármester a képviselő-testület 

ülését 10 órakor 30 perckor bezárta.  

 

 

Kmf. 

 

 

 

 

 

 

        Csáki Zsigmond  Szabó Sándor 

          polgármester címzetes főjegyző 
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A Képviselő-testület 2012. március 9- i rendkívüli ülésének szavazási eredményei 

 

Napirend előtti szavazás 
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1. Szavazás Kis Tamás képviselő módosító javaslatairól, mely szerint a Képviselő-testület 

kezdeményezi a Sport- és Rendezvénycsarnok felértékelését, a sportcsarnokkal kapcsolatos 

ügyek jogi képviseletével megbízza dr. Márton György ügyvédet és a kötvénycseréből 

származó bevételeket csak a sportcsarnokkal kapcsolatos, a Takarékbanknál fennálló 

tartozásra lehet felhasználni 
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2. Szavazás Sveiczer Sándor alábbi módosító javaslatairól: 

-  A Polgármesteri Hivatal 2012. évi létszáma az előző évi alapján változatlan marad.  

- A közbeszerzési soron található összeg külön soron tartalmazza a büntetésre fizetendő 

összeget.  A közbeszerzéseknél bevételt is kell tervezni, pl. a pályázati dokumentációkért a 

pályázók által befizetett összeget.  

- Tárgyalásokat kell kezdeményezni a tulajdonostársakkal az AVE Hevesi Városfenntartó 

Kft-nél jelentősebb osztalékfizetési igényről, illetve az AVE Hevesi Városfenntartó Kft. 

esetében Heves város Önkormányzat 44,96% tulajdonrészének eladását illetően. 

- A közvilágításra tervezett összeg maximális csökkentése szükséges, ebből következően a 

szolgáltatási csomag csökkentése, a 20-40 perccel korábbi lekapcsolás, illetve az esti 15 

perccel későbbi felkapcsolás.  

- Az útkarbantartásra tervezett összegen belül járdafelújításra és útfelújításokra 10500 eFt 

tervezése. A síkosság mentesítésre szóló szerződés azonnali felmondása. 2012 augusztusára új 

szemléletű, környezetbarát, és nagyon takarékos pályázati kiírás elkészítése és meghirdetése.    

- A Városüzemeltetési soron 4 000e Ft kiadási előirányzat tervezése.  

- Az önkormányzat által igénybe vehető normatívák felhasználásáról intézményenkénti, 

feladatonkénti kimutatás készítése.   

- A dologi kiadásokra általánosan 10 %-os takarékossági program bevezetése. Erre vonatkozó 

megoldási javaslat kidolgozása és a március 28-i testületi ülésre történő beterjesztése. 

- Biztosítani kell a költségvetés végrehajtásának soronkénti szoros ellenőrzési lehetőségét a 

képviselők részére. Ennek érdekében a Pénzügyi Bizottság tagjainak, előre egyeztetett 

időpontban, teljes körű betekintési lehetőség biztosítása, az erre vonatkozó szabályozás 

képviselők és bizottsági tagok részére történő megküldése. 

- A betervezett nagy összegű ingatlaneladások miatt szükséges az önkormányzat 

vagyonrendeletének felülvizsgálata és kiegészítése, különös tekintettel az eladások 

lebonyolításának pontos szabályozására. 
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3. Szavazás a Pénzügyi Bizottság alábbi módosító javaslatairól: 

- A költségvetésben tervezett vagyonértékesítési terv magvalósítása érdekében haladéktalanul 

hozzá kell kezdeni az étékesítés megszervezéséhez /az erre szánt vagyon kijelölése, 

felértékelés, meghirdetés, stb/. Az értékesítéssel kapcsolatos operatív feladatokra 

önkormányzati képviselők részvételével vagyonértékesítő csoportot kell létrehozni. A csoport 

képviselő-testületi ülésen havonta tájékoztatást ad munkájáról. 

- Az értékesítésre kijelölt ingatlanok közé javasolt felvenni: a standot, kempinget, piacot, 

valamennyi üresen álló önkormányzati lakást, az összes önkormányzati szántóföldet.  

- Támogatjuk a banki tartozásaink kezelésére tervezett intézkedéseket: OTP folyószámlahitel 

prolongálását, majd más hitelintézettől származó hitelből a tartozás rendezését, a Volksbankos 

tartozás átütemezését, a kötvénycseréből származó bevételek csak a sportcsarnokkal 

kapcsolatos, a Takarékbanknál fennálló tartozásra történő felhasználását. 

- Az önkormányzat tartozás állományának csökkentésére a kiadási előirányzatok között 

költségcsökkentő intézkedéseket kell tervezni. 

- Az önkormányzat teljes évi dologi kiadásainak 10 %-os csökkentése érdekében a konkrét, 

feladatonkénti előirányzat-módosítást a szakiroda és a gazdálkodó egységek vezetői 

egyeztessék 

- A költségvetési rendelet-tervezetből a köztisztviselők illetménykiegészítésére vonatkozó 

rendelkezést -  3. §. (3) bekezdés – el kell hagyni. 

- A HEVA Kft részére a körzeti iskola kazánháza felújításának befejezése, a kollégium 

elektromos rendszerének felújítása, a nyílászárók rendbetétele, az Arany János úti óvoda 

szennyvíz elvezetésének megoldása érdekében a karbantartási munkákra a dologi kiadásaiban 

további 10 millió Ft előirányzat biztosítása. 

- A zeneiskola átköltöztetését le kell venni a napirendről.  
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4. Szavazás az elfogadott módosításokkal együtt a határozati javaslatról. 
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5. Szavazás a költségvetéssel együtt beterjesztett szociális és gyermekvédelmi támogatások és 

ellátások helyi szabályozásáról szóló 6/2010. (III. 5.) önkormányzati rendelet módosításáról. 
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6. Szavazás a már elfogadott módosításokkal együtt az önkormányzat 2012. évi költségvetési 

rendelet-tervezetéről. 
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7. Szavazás Szedlák Szabolcs képviselő javaslatáról, mely szerint térjenek vissza az ápolási 

díj eltörléséről szóló javaslat tárgyalására. 
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8. Szavazás a Dél-hevesi ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás Társulási 

Megállapodásának módosításáról és önerő biztosításáról 
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9. Szavazás HVNOI Könyvtári Szolgáltatások Összehangolt Infrastruktúra fejlesztése 

pályázatáról 

 

 

 
 


